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15) Anden behandling af lovforslag nr. L 153: 

Forslag til lov om ændring af lov om be- 
skæftigelsesmuligheder for unge m.v. (Sam- 
menlægning af de statslige bevillinger til be- 
skæftigelsesprojekter og løntilskud, anvendel- 
se af det kommunale pligtbeløb m.v.). 

Af arbejdsministeren (Henning Dyremose). 

16) Anden behandling af  lovforslag nr. L 156: 

Forslag til lov om ændring af lov om by- 
og landzoner. 

Af miljøministeren (Chr. Christensen). 

17) Anden behandling af lovforslag nr. L 157: 

Forslag til lov om ændring af lov om 
kommuneplanlægning. (Støtte til landsby- og 
andre lokalsamfundsprojekter). 

Af miljøministeren (Chr. Christensen). 

18) Anden behandling af  lovforslag nr. L 134: 

Forslag til lov om adgang til præstestillin- 
ger i folkekirken. 

Af kirkeministeren (Mette Madsen). 

19) Anden behandling af lovforslag nr. L 191: 

Forslag til lov om ændring af lov om bo- 
ligbyggeri. (Kommunal anvisningsret, pligt- 
mæssige bidrag til Boligselskabernes Lands- 
byggefond, overførelse af midler til en lands- 
dispositionsfond, støtte til ombygning af ledi- 
ge lejligheder og forbedring af miljøet i al- 
mennyttige bebyggelser m.v.). 

Af boligministeren (Thor Pedersen). 

Meddelelser fra formanden: 

Anden næstformand (Povl Brøndsted): 
Medlemmer af Folketinget Thoft (SF) og 

Albrechtsen (VS) har meddelt mig, at de øn- 
sker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af  lov om værne- 
pligtens opfyldelse ved civilt arbejde. (Værne- 
pligtiges adgang til at nægte militærtjeneste). 

(Lovforslag nr. L 229). 

Skriftlig fremsættelse aff orslag: 

Thoft (SF): 

Som ordfører for forslagsstillerne tillader 
jeg mig hermed at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om værne- 
pligtens opfyldelse ved civilt arbejde. (Værne- 
pligtiges adgang til at nægte militærtjeneste). 

(Lovforslag nr. L 229). 
Lovforslaget indebærer, at værnepligtige 

får adgang til at søge sig midlertidigt hjem- 
sendt med henblik på indkaldelse til at aftje- 
ne militærnægtertjeneste i resten af værne- 
pligtsforløbet. I dag klapper fælden endegyl- 
digt i, når kaserneporten smækker i. Den 
værnepligtige kan herefter kun slippe ud af 
værnepligten i forsvaret eller civilforsvaret 
gennem indlæggelse på Militærpsykiatrisk 
Afdeling på Rigshospitalet og med en psyki- 
atrisk diagnose i hånden. 

Men størsteparten af disse mennesker er 
ikke psykisk syge, erkender lederen af Mili- 
tærpsykiatrisk Afdeling, Gorm Odden Peter- 
sen. 

SF og VS finder den nuværende brug af 
psykiatrien uacceptabel og ønsker derfor ind- 
ført mulighed for, at den værnepligtige kan 
begære sig overført til militærnægtertjeneste i 
hele værnepligtsforløbet, sådan som det var 
tilfældet før 1976. 

I alt efterkasseres 200 værnepligtige af så- 
kaldte psykiske årsager årligt. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om meddelelse af orlov til og ind- 
kaldelse af stedfortræderen for folketingsmedlem 
Jens Peter Jensen (V). 

Anden næstformand (Povl Brøndsted): 

Den pågældende har søgt orlov i henhold 
til forretningsordenens § 42, stk. 3, litra a, jf. 
stk. 5, på grund af sygdom. 

Hvis ingen gør indsigelse, vil jeg betragte 
det som vedtaget, at der meddeles den på- 
gældende orlov som ansøgt fra og med den 
28. april 1987, og at stedfortræderen indkal- 
des som midlertidigt medlem. (Ophold). Det 
er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Indstilling fra udvalget til valgs prøvelse. 
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Forhandling 

Annelise Gotfredsen (KF): 
Folketinget har nu vedtaget at meddele 

orlov til et medlem og at indkalde stedfor- 
træderen. 

Som ordfører for udvalget til valgs prøvel- 
se skal jeg tillade mig at gøre indstilling om, 
at stedfortræderen godkendes som midlerti- 
digt medlem af Folketinget. 

Hr. Jens Peter Jensen er valgt i Fyns 
Amtskreds, og i anledning af hans orlov ind- 
kaldes rådmand Lennart Larson, der er 1. 
stedfortræder for Venstre i denne amtskreds. 

Udvalget til valgs prøvelse har i et møde i 
dag behandlet denne sag, og jeg kan herefter 
på udvalgets vegne afgive følgende: 

Indstilling 

Rådmand Lennart Larson godkendes som 
midlertidigt medlem af Folketinget fra og 
med den 28. april 1987. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges enstemmigt med 120 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. F 
32: 

Forespørgsel til udenrigsministeren [om gen- 
nemførelsen af  ændringer af  den danske poli- 
tik over for udviklingslandene i lyset af  
Brundtlandrapporten]. 

Af Riishøj (SF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 22/4 87). 

Anden næstformand (Povl Brøndsted): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets 
samtykke dertil som givet. (Ophold). Det er 
givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Fortsættelse af  tredje behandling af lovforslag 
nr. L 167: 

Forslag til lov om ændring af lov om lån til 
betaling af  ejendomsskatter og om ændring af  
ligningsloven. (Lån til ejere af  en del af  en 
ejendom m.v.). 

Af indenrigsministeren (Enggaard). 
(Fremsat 15/1 87. Første behandling 30/1 

87. Betænkning 2/4 87. Anden behandling 
7/4 87. Første del af tredje behandling 9/4 
87. Tillægsbetænkning 24/4 87). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Aase Olesen (RV): 
Ved den første del af tredjebehandlingen 

rejste jeg spørgsmålet, om det var regerin- 
gens hensigt med denne lovgivning at give 
adgang til, at et kollektiv på 4 eller 6 med- 
lemmer samlet skulle kunne få indefrosset 
ejeridomsskatterne; hvis blot ét af medlem- 
merne af kollektivet opfyldte aldersbetingel- 
serne for at optage lån til betaling af ejen- 
domsskatter. Svaret, som man har fået i 
kommunaludvalget, er, at det agter regerin- 
gen at foreslå. 

Anden næstformand (Povl Brøndsted): 
Jeg må bede om knap så megen talen i 

salen. Det er ikke til at få ørenlyd. Værsgo, 
fru Aase Olesen. 

Aase Olesen (RV): 
Svaret på det spørgsmål, jeg rejste, har 

altså været bekræftende, og det må så være, 
hvad det være vil, men man må undre sig 
over den begrundelse, der gives. Man siger, 
at det står ikke klart, hvem der betaler ejen- 
domsskattebeløbet i sådan et kollektiv. Jeg 
ved ikke, hvor man har den opfattelse fra. 
Når man taler med folk, der har beskæftiget 
sig med juraen omkring kollektiver, siger de, 
at de mener, at folk altid indretter sig sådan, 
at de betaler ejendomskatter i forhold til den 
ejerdel, de har. 

Jeg tror altså, det er en til lejligheden frit 
opfundet søforklaring, regeringen her kom- 
mer med, og jeg synes, det er forargeligt, at 
man ikke vil undersøge disse ting ordentligt. 
Der er ingen som helst grund til, at samtlige 
medejere i et kollektiv skal have lån til deres 


